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Adviesraad Sociaal Domein 

Verslag vergadering 20 februari 2024 

Aanwezig: W. van Hest (voorzitter), J. Dekkers, R. van Aspert, J. Segboer, A. van de Kerkhof, J. van Dijk, F. 

Habraken, H. Bouwmans, A. van Vlerken en R. van Kessel (secretaris, verslag) en, van de gemeente Laarbeek: 

S. van Esch.  

 

1.  Opening en vaststellen van de agenda  

 De voorzitter opent de vergadering. Agenda: akkoord. 

  

2.  Evaluatie Adviesraad  

 Vanuit de Adviesraad komen de volgende opmerkingen: 

 

Effectiviteit van de Adviesraad 

- Is het wel reëel dat de Adviesraad meer effecten wil zien? Als de raad een advies heeft gegeven, zou 

het toch klaar moeten kunnen zijn? 

- Het zou zinnig zijn om na te gaan wat na een advies van de Adviesraad daarvan terug te vinden is in 

de uitvoering en het meetbare daarin. Dan kun je erachter komen of het advies effect heeft gehad. 

- Het gaat vaak over lange termijn zaken. Het resultaat van adviezen maakt de Adviesraad daardoor niet 

altijd direct of zichtbaar mee.  

- Je hoopt erop dat de adviezen in de maatschappij een plaats krijgen. 

- Wat zou er – theoretisch – gebeuren als de Adviesraad er niet zou zijn of niets zou doen? 

- Graag meer terugzien van een advies als de Adviesraad dat heeft uitgebracht. 

- De manier waarop het nu gaat, is een stuk beter dan vroeger.  

- De Adviesraad is een van de vormen van participatie. Maar is deze getrapte wijze nog wel van deze tijd?  

- De Adviesraad hoort weinig van de gevolgen van zijn adviezen en weet dus niet of hij het goed doet.  

- Als een uitvoeringsplan, als vervolg van een beleidsplan, pas gaat lopen in 2025, is het ook niet 

vreemd dat alles zo lang duurt. De Adviesraad zou hier meer achterheen kunnen zitten. 

 

Wat zou anders/beter kunnen? 

- Serieuzer genomen worden op de inhoud. Maar: dit vraagt van twee kanten een beweging. 

- De Adviesraad is onzichtbaar en staat op te grote afstand van de inwoners. 

- Is er in de Adviesraad een goede vertegenwoordiging van de inwoners? 

- De Adviesraad laat veel zaken bij de ander (wethouders, bijvoorbeeld), maar moet dan ook naar 

zichzelf kijken: welke vragen kan hij beter stellen? 

- Het hart van de (leden van de) Adviesraad zit meer bij ‘de mensen’ dan bij het beleid.  

 

Conclusies door de voorzitter: 

- Als de Adviesraad zou stoppen, zou er, bijvoorbeeld bij de politiek, een situatie ontstaan van ‘dit kan 

zo niet’.  
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- De vorm van de Adviesraad: die parkeren we even, omdat er een fusie van Adviesraad en Cliëntenraad 

aan komt. Dan kan die discussie ook beter plaatsvinden. 

- Ook even parkeren: het thema relatie met de gemeente. 

- De ambitie om in de Adviesraad een dorp te vertegenwoordigen is nu te vergaand. Raadsleden halen in 

hun dorp informatie op die de basis vormt voor hun opvattingen in de Adviesraad. 

- Een beter resultaat willen we allemaal. Daarin zitten aspecten van meetbaarheid, ook van de 

uitvoering, en dus zal de Adviesraad meer aan follow up doen en de gemeente daarover bevragen. En 

dan ook zelf kritisch naar de eigen verwachtingen kijken.  

De vraag is nu: hoe gaan we dat doen? Dat kan door bijvoorbeeld de adviezen zo concreet mogelijk te 

maken en na een half jaar de voortgang te monitoren. 

 

Besluiten: 

- De voorzitter en secretaris komen met een voorstel over hoe – concreet - de follow up van adviezen 

vorm te geven.  

- De Adviesraad komt zelf met een (eigen) visie over de (toekomstige) vorm van de (nieuwe) raad, vóór 

de discussie daarover met de Cliëntenraad en de gemeente. 

  

3.  Gezond en actief leven akkoord  

 De voorzitter denkt dat een advies over dit akkoord op zijn plaats is. Uit de eerder gegeven reacties van de 

leden haalt hij de lijn: hoe neem je inwoners mee, hoe creëer je bewustzijn? 

Vanuit de Adviesraad komen de volgende opmerkingen: 

- Er zitten veel individuele thema’s in het plan van aanpak. 

- Het is te veel vitaliteit en te weinig zorgzaamheid. 

- Het komt aan op de uitvoering: hoe vertaalt de gemeente het? 

- Het was een plan dat via een format en snel tot stand moest komen. 

- Hoe gaan de inwoners hierin mee? 

- Sluit aan bij processen/ontwikkelingen/activiteiten die nu al lopen zoals gemeenschapskracht, praten 

met straten, etc. 

- Benut de technologische mogelijkheden. 

- Aandacht voor Welzijn op recept. 

- Graag informatie over het proces hierover, bijvoorbeeld de ketenaanpakken. S. van Esch gaat dit 

proberen binnen een termijn van drie maanden. 

- De Adviesraad kan aangeven wat hij mist in het GALA.  

- In het Bestuursakkoord gaat de gemeente nadrukkelijk uit van de zelfredzame burger, maar zover is 

het nog lang niet. 

- Misschien moet de Adviesraad ook in contact treden met de uitvoerders, om daar de informatie op te 

halen. 

 

Conclusies van de voorzitter: het komt aan op de uitvoering en dan: wat komt ervan terecht. 

Communicatie is cruciaal, vooral rond bewustwording van de zorgzame samenleving. 

Besluit: de voorzitter en de secretaris schrijven een conceptadvies dat zij vooraf delen met de leden. 

  

4.  Mededelingen en post 

 - Nieuws uit de dorpsraden: 

o Mariahout: situatie zaal Slaats is nu duidelijker. Er loopt een bouwproject van en voor jongeren. 
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o Beek en Donk: de Dorpsraad heeft een nieuwe secretaris en is bezig met zijn jaarplan, vooral over 

onderwerpen waar hij zelf invloed kan hebben: omzien naar elkaar en leefbaarheid. 

o Aarle-Rixtel: wonen blijft een aandachtspunt. De Dorpsraad richt zich vooral op leefbaarheid. 

- Info over het zwembad: wie bespreking in de Adviesraad nodig vindt, laat het weten.  

  

5.  Verslag  

 De Adviesraad stelt het verslag vast van zijn vergadering van 16 januari 2024. 

   

6.  Rondvraag en sluiting  

 - IZA Regioplan Helmond/de Peel: hoe gaat het College dat behandelen? Reactie: er ligt nu een 

communicatievoorstel en daar komt ook de positie terug van bijvoorbeeld de Adviesraad.  

- Iemand die belt voor een traplift: wat gebeurt er dan? De Adviesraad heeft het idee dat hier meer 

gevallen spelen dan dit ene; als dat zo is, zou het goed zijn om dat een keer te bespreken.  

- Mantelzorgbeleid: komt terug op de agenda. 
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